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Εσφιξαν το ζωνάρι και στα Πανεπιστήμια
Μάζεψαν κονδύλια και δαπάνες που μπορούσαν για να προσαρμοστούν στις δύσκολες οικονομικές συνθήκες της χώρας

Της Ευαγγελίας Σιζοπούλου

Οι
δύσκολες συνθήκες που

βιώνει η χώρα με την
υγειονομική κρίση και
τις οικονομικές της συνέπειες

δεν άφησε ανεπηρέαστα

και τα δημόσια
ακαδημαϊκά ιδρύματα τα οποία κλήθηκαν

από τα αρμόδια υπουργεία κατά την
ετοιμασία των προϋπολογισμών τους για το
2021 να μαζέψουν όσο περισσότερο μπορούν

δαπάνες και κονδύλια Πανεπιστήμιο
Κύπρου ΤΕΠΑΚ και Ανοικτό Πανεπιστήμιο
Κύπρου ΑΠΚΥ φαίνεται πως ακολούθη

σαν τις οδηγίες
προσάρμοσαν
στα νέα δύσκολα

δεδομένα
ότι μπορούσαν
να προσαρμόσουν

και κατέθεσαν

χθες
τους προϋπολογισμούς

τους
στην Επιτροπή

Παιδείας της Βουλής Σημειώνεται ότι και
οι τρεις προϋπολογισμοί είναι ισοσκελισμένοι

και παρουσιάζουν έσοδα-έξοδα ύψους
€166.035.000 το Πανεπιστήμιο Κύπρου
€70.702.342 το ΤΕΠΑΚ και €12.210.000 το
ΑΠΚΥ Αναφορικά με την κρατική χορηγία
που λαμβάνουν τα τρία δημόσια Πανεπιστήμια

ανέρχεται στα €56.300.00 και
επιπλέον €18.000.000 για τα προπτυχιακά
δίδακτρα για το Πανεπιστήμιο Κύπρου
€38.500.000 και επιπλέον €7.300.000
για το ΤΕΠΑΚ και €8.000.000 για το ΑΠΚΥ

Στο πλαίσιο της συζήτησης στην Επιτροπή

Παιδείας ανοίχτηκαν και αρκετά
άλλα ζητήματα αναμενόμενο στο πλαίσιο

συζήτησης προϋπολογισμών με τους εκ

Πανεπιστήμιο Κύπρου και
ΤΕΠΑΚ καθυστέρησαν σε
έργα λόγω πανδημίας το
ΑΠΚΥ εκφράζει παράπονα
για την αντιμετώπιση και
τον προϋπολογισμό
επιβίωσης

προσώπους των ακαδημαϊκών ιδρυμάτων
να καλούνται να δώσουν εξηγήσεις και
διευκρινίσεις Τα ζητήματα αυτά ήταν
μεταξύ άλλων τα έσοδα που έχουν από
τις ερευνητικές τους δραστηριότητες σημαντικός

πυλώνας της λειτουργίας και του

ρόλου των Πανεπιστημίων οι αριθμοί των

αδιάθετων θέσεων που έχουν και κατά
πόσον αυτές δύναται να παραχωρηθούν σε

υποψήφιους φοιτητές που λόγω οικονομικών
δυσκολιών δεν μπορούν να σπουδάσουν

είτε στο εξωτερικό είτε σε ιδιωτικά
Πανεπιστήμια οι τρόποι με τους οποίος τα

ιδρύματα ανταποκρίθηκαν στις προκλήσεις

και τις νέες συνθήκες που δημιούργησε η

πανδημία του Covid-19 καθώς επίσης και

για αναπτυξιακά έργα και το κτηριολογικό
τους πρόγραμμα

Αξίζει να σημειωθεί ότι Πανεπιστήμιο
Κύπρου και ΤΕΠΑΚ τα οποία έχουν κτηριολογικό

πρόγραμμα σε εξέλιξη έκαναν

€4 ΕΚΑΤ ΤΟΝ ΧΡΟΝΟ ΣΕ ΕΝΟΙΚΙΑ ΔΙΝΕΙ ΤΟ ΤΕΠΑΚ

Ένα μεγάλο βαρίδι για το ΤΕΠΑΚ εξακολουθούν να είναι τα εκατομμύρια ευρώ που χρειάζεται για να
καταβάλλει τα ενοίκια σε διάφορα κτήρια που έχει στη Λεμεσό για την εξυπηρέτηση των αναγκών του
Αυτός είναι και ο λόγος που το ακαδημαϊκό ίδρυμα θέλει ιδιόκτητα κτήρια Όπως ανέφερε ο αντιπρύτανης
Οικονομικού Προγραμματισμού και Ανάπτυξης Παναγιώτης Θεοδοσίου περίπου €4 εκατ δαπανώνται
σε ενοίκια με το Πανεπιστήμιο να προβαίνει σε διαβουλεύσεις με τους ιδιοκτήτες και να καταφέρνει σε
ορισμένες περιπτώσεις μειώσεις Υπολογίζεται ότι σε κτήρια τα οποία θα έληγαν τα συμβόλαια έγιναν
διαβουλεύσεις και έγινε κατορθωτό να εξοικονομηθούν περίπου €40.000 €50.000 Οι προσπάθειες
προς αυτή την κατεύθυνση θα συνεχιστούν και για άλλα κτήρια που τα συμβόλαια θα λήξουν σύντομα

Αναφορικά με την ανταπόκριση του ΤΕΠΑΚ στην εξ αποστάσεως εκπαίδευση σύμφωνα με τους εκπροσώπους

του έγινε αρκετά καλά Πρόβλημα υπήρξε στις αρχές με πλατφόρμες οι οποίες δεν μπορούσαν να
σηκώσουν καθημερινά το μεγάλο αριθμό μαθημάτων Όμως επιλύθηκαν τα προβλήματα με το ίδρυμα

να προτίθεται να επενδύσει και σε άλλες πλατφόρμες
Οι αδιάθετες θέσεις στο ΤΕΠΑΚ είναι περίπου 50 ενώ τα δίδακτρα για τα μεταπτυχιακά του προγράμματα

παραμένουν κατά 20 μειωμένα από την κρίση του 2013

λόγο για καθυστερήσεις στην ολοκλήρωση
έργων κυρίως λόγω των εργοταξίων που
δεν συνέχιζαν τις εργασίες τους εξαιτίας
της πανδημίας κορωνοϊού

Πανεπιστήμιο Κύπρου
Στον προϋπολογισμό του Πανεπιστημίου

Κύπρου περιλήφθηκε πρόνοια για κατασκευαστικά

έργα τα οποία θα χρηματοδοτηθούν
από πρόσθετη κυβερνητική χορηγία

από δάνεια με την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων και την Τράπεζα Αναπτύξεως
του Συμβουλίου της Ευρώπης Πρόκειται
για την Πολυτεχνική Σχολή την Ιατρική
Σχολή το Τμήμα Βιολογικών Επιστημών
και Χώροι Διδασκαλίας III το Φωτοβολτα
ϊκό Πάρκο ΑΠΟΛΛΩΝ η αντισεισμική
αναβάθμιση και μεταστέγαση της Αρχιτεκτονικής

στα κτήρια της Ακαδημίας το

Ενεργειακό Κέντρο Β και τη β φάση των

Φοιτητικών Εστιών Όσον αφορά στην
Πολυτεχνική Σχολή και τις καθυστερήσεις
που παρατηρήθηκαν ο αντιπρύτανης
Διεθνών Σχέσεων Οικονομικών και Διοίκησης

Ιωάννης Παπιντζάκης δήλωσε ότι

έχουν ολοκληρωθεί οι εργασίες περίπου
στο 60 ενώ το έργο θα παραδινόταν στα

τέλη Φεβρουαρίου αυτό δεν είναι δυνατόν

και ο εργολάβος θα το παραδώσει τον
ερχόμενο Νοέμβριο

Το Πανεπιστήμιο Κύπρου δαπάνησε
περί των €350.000 κατά την περσινή ακαδημαϊκή

χρονιά για αγορά πλατφόρμας
αδειών και για κάλυψη αναγκών φοιτητών
ούτως ώστε να μπορέσει να ανταπεξέλθει
στις έκτακτες ανάγκες της εξ αποστάσεως
εκπαίδευσης

Αναφορικά με τις θέσεις που έμειναν
το 2020 αδιάθετες λέχθηκε ότι ανήλθαν
περίπου στις 100 μέρος των οποίων

πληρώθηκε

από μετεγγραφές φοιτητών ειδικά
κριτήρια κ.τ.λ

Οι εκπρόσωποι του Πανεπιστημίου
Κύπρου δεν θα μπορούσαν να μην ερωτηθούν

και για το τι προτίθενται να πράξουν
όσον αφορά το αίτημα των μεταπτυχιακών
φοιτητών για μείωση των διδάκτρων κατά
20 λόγω των δύσκολων συνθηκών που

δημιούργησε η πανδημία σημειώνεται
ότι μείωση μεταπτυχιακών διδάκτρων κατά
20 έγινε στο παρελθόν και συγκεκριμένα

το 2013 ως απόρροια της οικονομικής
κρίσης που έπληξε τη χώρα Όπως λέχθηκε

δεν είναι εφικτό να γίνει μείωση
ειδικά εάν συνεχίσει να είναι σε λειτουργία
το πρόγραμμα υποτροφιών Κι αυτό διότι
η κρατική χορηγία όπως είναι τώρα δεν
το επιτρέπει Ταυτόχρονη λειτουργία του
προγράμματος υποτροφιών και μείωση διδάκτρων

μπορεί να γίνει μόνο εάν αυξηθεί
η κρατική χορηγία προς το ίδρυμα

Προϋπολογισμός
συντήρησης
και επιβίωσης
για το ΑΠΚΥ
Στους τρόπους με τους οποίους μπορεί
να συνεχίσει να παράγει το σημαντικό
του έργο μέσα σε δύσκολες συνθήκες
επικεντρώνεται το Ανοικτό Πανεπιστήμιο

Κύπρου ΑΠΚΥ
Το Πανεπιστήμιο το τελευταίο

διάστημα είδε τον αριθμό των φοιτητών

του να μειώνεται με διάφορες
προεκτάσεις την ώρα μάλιστα που η

αντιμετώπιση του από το κράτος είναι
η ίδια από τον καιρό της λειτουργίας
του Ξεκάθαρος ο πρύτανης του Πέτρος

Πασιαρδής Ο προϋπολογισμός
μας ποτέ δεν είναι αναπτυξιακός Είναι

συντήρησης και επιβίωσης
Οι εκπρόσωποι του ΑΠΚΥ αναφέρθηκαν

και στην ανάγκη για ιδιόκτητα
κτήρια καθώς είναι το μόνο από τα

δημόσια

Πανεπιστήμια που δεν έχει κάτι
το οποίο αποτελεί πλήγμα στο θεσμό
αλλά και προκαλεί λειτουργικές δυσκολίες

καθώς χρειάζονται μετακομίσεις
και άλλες υποδομές

Παράλληλα το ΑΠΚΥ αναφέρθηκε
και στα νέα δεδομένα τα οποία διαμορφώνονται

με την εξ αποστάσεως
εκπαίδευση καθώς δεν έχει να ανταγωνιστεί

μόνο τα ιδιωτικά Πανεπιστήμια
σε αυτό τον τομέα που κατεξοχήν

στηρίζεται η λειτουργία του αλλά και
τα άλλα δύο δημόσια καθώς με τα νέα

δεδομένα έκαναν και αυτά στροφή
προς την εξ αποστάσεως

Με αφορμή το θέμα αυτό η Επιτροπή

Παιδείας κάλεσε το υπουργείο
Παιδείας όπως αναλάβει πρωτοβουλία
για διάλογο ούτως ώστε να αναπτυχθούν

συνέργειες μεταξύ ΑΠΚΥ Πανεπιστημίου

Κύπρου και ΤΕΠΑΚ για
την προσφορά εξ αποστάσεως συμβατικών

προγραμμάτων που υπάρχει η

δυνατότητα
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Το καρφί του Λεωνίδου
Στο πλαίσιο της συζήτησης του προϋπολογισμού του ΤΕΠΑΚ στην

κοινοβουλευτική επιτροπή Παιδείας λέχθηκε ότι χρειάστηκαν περίπου
€9.000 για να αγοραστούν άδειες και τα συναφή σε ειδικές πλατφόρμες
ούτως ώστε να μπορούν να προσφερθούν διαδικτυακά τα μαθήματα στους
φοιτητές λόγω της πανδημίας Με το που άκουσε το ποσό ο βουλευτής
Πανίκος Λεωνίδου δεν το άφησε να περάσει ασχολίαστο Απευθυνόμενος
στους εκπροσώπους του ΤΕΠΑΚ είπε μεταξύ σοβαρού και αστείου Μπράβο

σας Έχει υποψήφιους βουλευτές που θα ξοδέψουν περισσότερα στην
προεκλογική σε σχέση με έναν δημόσιο οργανισμό Λ1Α
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ΤΑ ΥΠΕΡ
KAI
TA ΚΑΤΑ

Του ΑΛΕΚΟΥ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗ 4/3

Μια μικρή ιστορία
και μια αγγελία

θανάτου

Η στήλη ασχολείται κάποτε
όπως σήμερα και με μικρές
ιστορίες με τις οποίες δεν

ασχολείται κανένας που και αυτές
όμως προσφέρουν την ευκαιρία για
να πούμε κάτι όχι εντελώς διαφορετικό
αλλά που δεν θα το πουν άλλοι
Διαβάζω λοιπόν στις αγγελίες θανάτου

που δημοσιεύονται αποκλειστικά
στον Φιλελεύθερο ότι απεβίωσε
την Τρίτη 1 2 Ιανουαρίου 2021 σε ηλικία

99 ετών ο Φυλακτής Παρτασίδης
από τον Λάρνακα της Λαπήθου Ο
θανών θα κηδευθεί από τον Ιερό Ναό

Αγίων Κων

Καΐ μία σταντίνουκαι
Λ ι Ελένης όπωςαλλη ιστορία αναφέρεται

ΥΙΟ την τεχνητή στην αγγελία

νοημοσύνη
στη Λευκωr σια μακριά

που θα μας από τη γενέ

προσφέρει τε,ρατου,τον
Λάρνακα της

Π Κίνα Λαπήθου
Ο Λάρνακας

της Λαπήθου όμως θα είχε επιστραφεί
στους νόμιμους κατοίκους του χωριού
πριν από χρόνια και ο Φυλακτής Παρτασίδης

θα είχε κηδευθεί στο κοιμητήριο

του χωριού του αυτή ήταν η

επιθυμία του και δεν έχω τίποτα να
προσθέσω

ΣΤΟ ΜΕΤΑΞΥ έχουμε εισέλθει στο
έτος εμβάθυνσης των σχέσεων Κύπρου
και Κίνας σύμφωνα με τον πρύτανη
ενός από τα πανεπιστήμια της νήσου
το Ευρωπαϊκό Πανεπιστήμιο Κύπρου
τον κ Κώστα Γουλιάμο
Σε κάθε περίπτωση οι εξελίξεις των

τελευταίων ετών δείχνουν ότι ο ρόλος
της Κίνας είναι πρωταγωνιστικός Θεωρώ

επομένως για πολλούς λόγους
και σε πολλά πεδία σημαντικό να

εμβαθύνει

η Λευκωσία τις σχέσεις της
με το Πεκίνο Για παράδειγμα στον
τεχνολογικό τομέα η Κίνα έχει πάρει
την πρωτοκαθεδρία από τις ΗΠΑ στο
κρίσιμο πεδίο της τεχνητής νοημοσύνης

Φιλελεύθερος 1 6 Ιανουαρίου
2021
Και αφού μπούμε στο κρίσιμο πεδίο
της τεχνητής νοημοσύνης τιμάς χρειάζεται

η σκέτη νοημοσύνη
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Οι προϋπολογισμοί των δημοσίων
πανεπιστημίων δεν ανταποκρίνονται
oris σύγχρονε ανάγκεε

ΣΕΛ 6



4. ΟΙ ΠΡΟΥΠΟΛΟΓΙΣΜΟΙ ΤΩΝ ΔΗΜΟΣΙΩΝ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΩΝ ΔΕΝ...

Μέσο: . . . . . . . . .ΧΑΡΑΥΓΗ
Ημ. Έκδοσης: . . .21/01/2021 Ημ. Αποδελτίωσης: . . .21/01/2021
Σελίδα: . . . . . . . . 6

Οι προϋπολογισμοί των πανεπιστημίων δεν

ανταποκρίνονται otis oüyxpovss ovoyKss
Η Επιτροπή Παιδείας εξέτασε τους προϋπολογισμούς των δημοσίων πανεπιστημίων

Ο ρόλος και π αποστολή των δημοσίων
πανεπιστημίων αποκτούν μεγαλύτερη αξία
στα νέα δεδομένα και τις νέες ανάγκες που

διαμορφώνονται Ωστόσο οι προϋπολογισμοί
τους για το 2021 δεν ανταποκρίνονται στα
πιο πάνω αφού δεν είναι αναπτυξιακοί αλλά
προϋπολογισμοί επιβίωσης

Η Επιτροπή Παιδείας της Βουλής συζήτησε
χθες τους προϋπολογισμούς των Πανεπιστημίου

Κύπρου ΤΕΠΑΚ και Ανοικτού Πανεπιστημίου

Ο βουλευτής του ΑΚΕΛ Άντρος Καυκα
λιάς σε δηλώσεις του είπε ότι τα δημόσια πανεπιστήμια

έχουν ανάγκη από αναπτυξιακούς
προϋπολογισμούς και όχι προϋπολογισμούς
επιβίωσης Πρόσθεσε ότι τα δημόσια πανεπιστήμια

αποτελούν το βασικό βραχίονα στον
οποίο στηρίζεται η τριτοβάθμια εκπαίδευση
στον τόπο μας Ο ρόλος και η αποστολή τους
μέσα στα νέα δεδομένα και τις ανάγκες που

διαμορφώνονται αποκτούν επιπρόσθετη αξία
Αξία δυστυχώς την οποία δεν υποστηρίζουν
οι προϋπολογισμοί για το 2021 των τριών δημοσίων

πανεπιστημίων που εξετάσαμε σήμερα
στην Επιτροπή Παιδείας
Μέσα από τους προϋπολογισμούς των τριών

πανεπιστημίων το ΑΚΕΛ υπέδειξε ως σημαντικότερα

τα εξής 6 σημεία
•Ο αριθμός των προσφερόμενων θέσεων

για φοίτηση στα δημόσια πανεπιστήμια του
τόπου μας δεν ανταποκρίνεται στο ενδιαφέρον

και τις ανάγκες που υπάρχουν στην κοινωνία

•Τα δημόσια πανεπιστήμια δεν προχωρούν
σε μείωση των διδάκτρων στα μεταπτυχιακά
προγράμματα που προσφέρουν παρά το γεγονός

ότι οι ανάγκες των καιρών επιβάλλουν
κάτι τέτοιο

•Αναπτυξιακά προγράμματα δεν προχωρούν

κανονικά
•Κτιριολογικά προγράμματα δεν υλοποιού¬

νται
•Η Σχολή Επιστημών και Τεχνολογίας της

Θάλασσας του Πανεπιστημίου Κύπρου στη

Λάρνακα παραπέμπεται στις ελληνικές καλένδες

•Δεν δίνονται λύσεις στα θέματα των ενοικίων

και των φοιτητικών εστιών
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής

Παιδείας Κυριάκος Χατζηγιάννης είπε
ότι τους απασχόλησε το γεγονός ότι τα τρία
πανεπιστήμια ενδέχεται να προσφέρουν εξ
αποστάσεως εκπαίδευση ακόμη και για ίδια
προγράμματα σημειώνοντας ότι πρέπει πανεπιστήμια

και πολιτεία να καθορίσουν τη στρατηγική

κατεύθυνση
Πρόσθεσε ότι χρειάζονται συνέργειες που

ενδεχομένως να οδηγήσουν είτε και σε ενοποιήσεις

είτε και μορφές άλλων συνεργασιών
που θα μπορούσαμε να αξιοποιήσουμε τους

κοινούς πόρους τις δυνατότητες και να καλύψουμε

και τις αδυναμίες που έχουν διαφορετι¬

κά η έκαστο απο τα τρία αυτα πανεπιστήμια
Ανέφερε επίσης ότι την επιτροπή προβλημάτισε

το γεγονός ότι κυρίως το Πανεπιστήμιο
Κύπρου και το ΤΕΠΑΚ δεν έχουν ικανοποιητικά

αποτελέσματα σε σχέση με την έρευνα

Φορέας διασφάλισης της ποιότητας
στην τριτοβάθμια εκπαίδευση

Επίσης η Επιτροπή συζήτησε το νόμο νια
τη Διασφάλιση και Πιστοποίηση της Ποιότητας

της Ανώτερης Εκπαίδευσης Το νέο νομοσχέδιο

ουσιαστικά θέτει σε αυτονόμηση το

φορέα διασφάλισης της ποιότητας Ο φορέας
αυτόνομα θα αποφασίζει χωρίς τον οποιονδήποτε

επηρεασμό σε σχέση με την ποιότητα
κάθε τριτοβάθμιου ιδρύματος και προγράμματος

αλλά και για τις αξιολογήσεις που χρειάζονται

Φαίνεται πως οι όποιες τροπολογίες
έχουν κατατεθεί κινούνται στη σωστή κατεύθυνση

ανέφερε ο Α Καυκαλιάς προσθέτοντας
ότι χρειάζεται εκ νέου μια διαβούλευση
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